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Dato 31-01-2014
Dok.nr. 16563/14
Sagsnr. 12/6000
Ref. Chho

Referat af møde med Udviklingsrådene om Grøn Ordning, afholdt den 30. 
januar 2014, Årre

Ved mødet deltog:
Helge Knudsen, Blaabjerg
Finn Ladegaard, Næsbjerg
Heino Mølholm, Sig
Walther Bech Sørensen, Billum
Gorm Friis, Orten
Carl Holst, Strellev
Anne-Lis Brodersen, Sig
Poul Verner Christensen, Årre
Jørn Pedersen, Årre
Kurt Burkal, Horne
Keld Jochumsen, Horne
Holm Lykke Jensen, Horne
Glenn Lykkegaard Nielsen, Horne
Anton Peder Nielsen, Horne
Niels Kristian Hindsig
Per Jespergaard, Horne 
Hanne Jespersen, Varde Kommune
Klaus Bertram Fries, Varde Kommune (ordstyrer)
Charlotte Horn, Varde Kommune (ref.)

Dagsorden for mødet:

1) Gennemgang af den nye vejledning fra Energinet. Dk. Der er strammet op på kriterier for tildeling af 
midler og præciseret krav til administration af ordningen.

2) Aktuel status for forbrugte midler og restbeløb til disposition for Varde Kommune.
3) Drøftelse af næste ansøgningsrunde 
4)  Evt.

Klaus B. Fries indledte  mødet med at byde velkommen til de mange deltagere.

1) Den nye vejledning blev gennemgået med fokus på kriterier og proces for at Energinet Dk. kan 
godkende ansøgningerne.De 3 projekter, som nu er gennemført i kommunen blev kort beskrevet og det 
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blev forklaret, hvorfor nogle ansøgte projekter ikke gik igennem i henhold til den nye vejledning. De tre 
gennemførte projekter er:
Lydum Forsamlingshus: Solcelleanlæg og varmepumpe
Thorstrup Skole: Aktivitetsområder og læringsmiljø i skolegård
Orten- Mejls-Tinghøj Friskole: Aktivitetsbaner og energirenovering af overbygning
 
På Energinet.Dk’s hjemmeside under Grøn Ordning, kan man mere uddybende læse om den nye 
vejledning.
I vejledningen er der en skematisk vurderingskæde, som med 5 spørgsmål kan guide ansøgere til at se om
 man opfylder lovens kriterier for tildeling af tilskud for et henholdsvis et bygge- og anlægsprojekt eller 
et projekt med kulturelle/ informative aktiviteter.

2) Med de gennemførte projekter er der 283.000 kr. tilbage af beløb på kommunens udbetalingsramme 
under Grøn Ordning.
Den geografiske fordeling af de forbrugte midler svarer stort set til de beløb, som de tilsluttede møller 
har udløst. 

3) Der er et beløb på 2.924.000 kr. på Varde Kommunes tilsagnsramme.
De er rejst ved de ti møller ved Bækhede/ Ulvemose, som er påklaget til Miljø- og Naturklagenævnet.
Det er uvist, hvor lang tid der kan gå, før der er afklaring på resultatet af påklagen.
Forvaltningen vil derfor undersøge, om der kan oplyses en forventelig tidsfrist for afklaring, så vi dermed 
kan skønne, hvor langsigtede omstændighederne kan blive, før en ny proces med at annoncere efter 
projekter til puljen kan begynde.

Klaus B. Fries oplyste, at man, når processen engang går i gang, vil drøfte mulige forslag med 
udviklingsrådene, før der indbydes til en ny annoncering efter forslag. 

Der blev fra en del af deltagerne udtrykt ønske om, at de 283.000 kr. der resterer til udbetaling, kommer i 
spil til en næste søgerunde og at man ikke skal vente på afgørelsen for de 10 møller. 
Forvaltningen vurdere muligheder for at følge op på dette ønske og vil i foråret melde ud omkring den 
videre proces for dette beløb.  

Der blev ligeledes udtrykt ønske om, at man gerne vil være i dialog med forvaltningen ved en ny 
søgerunde, så projekterne bliver så kvalificerede som muligt, til at opnå godkendelse. 

 
   


